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Bijdrage Swollwacht Begroting 2019 

Uitgesproken op vrijdag 9 november 2018 door Silvia Bruggenkamp 

 

“De keuzes van vandaag bepalen het Zwolle van morgen” 

 

Voorzitter, leden van het College, collega raadsleden, dames en heren. 

Vandaag behandelen wij de eerste begroting van een nieuwe coalitie.  

Allereerst voorzitter, wil ik de ambtelijke organisatie hartelijk bedanken voor de inspanningen die zijn 

geleverd om deze begroting voor elkaar te krijgen. Chapeau. 

Voorzitter, de verkiezingsuitslag van maart dit jaar, is zichtbaar in de huidige samenstelling van Raad 

en College. Er is gewisseld van rollen: van oppositie naar coalitie, van coalitie naar oppositie.  

Deze begroting is een eerste uitwerking van het coalitieakkoord waaronder Swollwacht op 25 mei 

haar handtekening heeft gezet. “Een handtekening voor de stad” om met de woorden van onze oud 

fractievoorzitter te spreken.  

Een coalitieakkoord dat onze stad verder wil brengen. Wil investeren in de toekomst. Het goede in 

stand wil houden en daar waar mogelijk verbeteren. Goede zorg, omzien naar mens, dier en milieu. 

Omzien naar elkaar. 

Deze wens voorzitter, verbindt ons met elkaar als coalitie, en ook met elkaar als Gemeenteraad.  

En vooral verbindt dit ons met de inwoners van onze mooie stad, waarvoor we het uiteindelijk doen. 

Die ons hun vertrouwen hebben gegeven om voor hen het beste te bereiken.  

Iedere coalitie maakt keuzes die gebaseerd zijn op een gezamenlijke wens het beste voor onze stad 

te bereiken. Keuzes die vandaag, het Zwolle van morgen bepalen.  

Voorzitter, deze begroting legt een aantal keuzes voor. Keuzes die gemaakt kunnen worden omdat 

het goed gaat met Zwolle in economisch opzicht. Dat is een riant uitgangspunt en betekent dat we 

echt verder kunnen met onze stad en kunnen investeren in de toekomst.  
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Door te investeren wordt onze stad sterker, duurzamer en meer inclusief. Investeren draagt eraan bij 

dat iedereen mee kan doen. Dat er gewoond, gewerkt en geleefd kan worden in een sterke stad.  

Een sterke stad kan voor de kwetsbaren in haar samenleving zorgen. Een sterke stad is aantrekkelijk.  

Sociaal domein 

Toen in maart van dit jaar de grote tekorten in het sociaal domein in beeld kwamen was dat een 

grote schok. Niet alleen voor de Zwolse politiek. Ook voor onze inwoners en dan met name voor de 

inwoners die een beroep moeten doen op ondersteuning.  Die erop moeten kunnen vertrouwen dat 

ondersteuning voor hen volwaardig en beschikbaar is en geborgd blijft. Nu, en in de toekomst.  

De continuïteit van volwaardige zorg leek op losse schroeven te staan net als de betaalbaarheid 

daarvan. Hoe verder?  

Het in regie, het in control komen en blijven, zal bewerkstelligen dat iedere inwoner van Zwolle die 

zorg nodig heeft, die zorg ook krijgt. Dat de juiste zorg, op de juiste plek terecht komt. Daarvoor zijn 

de maatregelen die nu getroffen worden nodig.  

Welzorg 

Voorzitter, wij zullen niet de enige fractie zijn die geschrokken is van de begrote uitgaven op het 

gebied van de WMO hulpmiddelen. Wij hebben tevens zeer mee geleefd met onze inwoners die 

afhankelijk waren van de dienstverlening van Welzorg, die op onderdelen ronduit gebrekkig was. 

Welzorg was, dat is allemaal juridisch onderbouwd, niet uit te sluiten van de nieuwe aanbesteding. 

Veel mensen begrijpen echter niet dat Welzorg toch weer een belangrijke aanbieder wordt.  Nu er 

meer geld begroot is, verwachten wij wel, dat Welzorg waar gaat maken wat ze beoogt. Goede en 

betrouwbare dienstverlening waar mensen van op aan kunnen. De fractie van Swollwacht zal dat 

kritisch blijven volgen voorzitter. 
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Armoede 

Voorzitter, de armoede in Zwolle loopt op en dat is vreselijk. In Zwolle hoeft niemand in armoede te 

leven schrijft het College in de informatienota bij de Zwolse Armoedemonitor. En toch gebeurt het. 

Onze fractie vindt dat zorgwekkend.  

Als iemand is gevallen en zelf niet meer kan opstaan moet je hem helpen weer op de been te komen. 

Dat staat buiten kijf. Maar het voorkomen dat iemand valt is nog belangrijker. Ik denk dat we als 

gemeente een belangrijke rol vervullen als het gaat over preventie van armoede, en dat we ons daar 

bewust van moeten zijn.  

Aankomend voorjaar gaan we hierover verder praten met elkaar. Wij zullen in dit debat onder 

andere aandacht vragen voor “stille armoede” en de zogenaamde “armoedeval”. 

Suïcide preventie 

Voorzitter, wij zijn, en dat klinkt wat wrang, aangenaam verrast door de aandacht voor de preventie 

van zelfmoord. De wens om niet meer te willen leven is een gruwel die wij het liefst bij iedereen 

zouden willen wegnemen. De aandacht die het College aan suïcide preventie besteedt is terecht en 

wij ondersteunen dat van harte.  

Waardig en vitaal ouder worden 

Voorzitter, onze stad heeft tegenwoordig een wethouder die vitaal en waardig ouder worden in 

portefeuille heeft.  

We zijn blij met de aandacht voor de ouderen in onze Zwolse samenleving. Alle ouderen! Dus ook 

ouderen met een niet Westerse achtergrond. We zijn blij dat onze gemeente het manifest cultuur-

sensitieve ouderenzorg mede heeft ondertekend dit jaar. Veel ouderen met een niet Westerse 

achtergrond, hebben geleefd met de gedachte dat hun kinderen en kleinkinderen voor hen gaan 

zorgen als zij dat zelf niet meer kunnen.  De samenleving is inmiddels dermate veranderd, dat dit 

geen vanzelfsprekendheid meer is. Ouderen, niet alleen ouderen van een niet-Westerse achtergrond 

trouwens, hebben gevoelens van schaamte en voelen zich ongemakkelijk bij het idee dat zij anderen 

dan hun kinderen of naasten om hulp moeten vragen. En dat doen ze dan ook niet.  

We zijn er blij mee dat naast de zo belangrijke aandacht voor alle ouderen, er specifieke aandacht 

komt voor deze groep. Waardig en vitaal ouder worden geldt voor iedereen! 
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Veiligheid 

Voorzitter, inwoners van Zwolle moeten veilig zijn en zij moeten zich veilig voelen. En dat is niet altijd 

zo. Veiligheid gaat over heel veel.  Het gaat over op de fiets naar huis durven terwijl het donker is. 

Het gaat over de straat op gaan terwijl auto’s in nota bene een 30 KM zone je voorbij vliegen en je 

toch met je kinderen moet oversteken. Het gaat over een weg die glad is en waar gestrooid moet 

worden.  Het gaat over loslopende honden waar je bang voor bent. Het gaat over intimiderende 

opmerkingen, geweld en criminaliteit.   

Ook gaat het over discriminerende uitlatingen die maken dat mensen, buiten het kwetsende karakter 

daarvan, zich gewoon onveilig voelen. En het gaat soms ook over een thuis waar je niet veilig bent.  

Er is nog zoveel meer om op te sommen voorzitter.  

Het is een zeer grote wens van ons, dat Zwollenaren veilig zijn en zich veilig voelen.   

Wat wij als gemeente minimaal kunnen doen, is zorgen dat de regels die we hebben afgesproken, 

worden gehandhaafd. Dat onze inwoners daarop kunnen vertrouwen. Wij hebben nog een sessie te 

goed over de inzet van handhaving. Ik wil aankondigen, dat wij die sessie met meer dan gewone 

belangstelling zullen bijwonen en dat wat ons betreft er echt meer zou moeten worden ingezet op 

handhaving. Daarnaast hebben en houden wij oog voor andere mogelijkheden. Goede verlichting, 

bijvoorbeeld in park de Wezenlanden, en daar waar helpend cameratoezicht.  

De begroting heeft aandacht voor huiselijk geweld. Huiselijk geweld, kindermishandeling, 

ouderenmishandeling en seksueel misbruik vinden in onze stad plaats. Dat dit in de begroting wordt 

benoemd, geeft aan dat onze gemeente deze problematiek onderkent en er wat aan wil doen. De 

fractie van Swollwacht heeft daar veel respect voor.  

De begroting geeft ook aan dat voor de Perspectiefnota 2020 – 2023 een voorstel wordt uitgewerkt 

over het tegengaan van mensenhandel. Onze grote steun hiervoor voorzitter. 

 Coffeeshops 

In 2014 is het beleid voor coffeeshops vast gesteld. Dat betekent dat er nu vijf coffeeshops in Zwolle 

mogen zijn. De nieuwste coffeeshop komt in de Vechtstraat en mag, helemaal conform de regels die 

we zelf hebben vastgesteld, daar gewoon gevestigd worden. Ondanks de bezwaren van de 

omwonenden en ondanks het gebrek aan veiligheid dat zij binnenkort, in hun eigen straat ervaren. 

Alle inspraak en meespraak-mogelijkheden ten spijt, hier gebeurt iets wat de omwonenden gewoon 

niet willen en onze fractie voelt met hen mee.  



5 
 

Ik vind dit een goed moment om uit te spreken, dat de fractie van Swollwacht zeer welwillend is om 

over het coffeeshopbeleid nieuwe regels op te stellen. Ik heb goede hoop dat we tot regelgeving 

kunnen komen die ondersteunend is aan onze inwoners, in plaats van belastend.  

Schoolzwemmen 

Voorzitter, wij hebben de afgelopen jaren veelvuldig aandacht gevraagd voor het belang van leren 

zwemmen. Onze grote voorkeur gaat daarbij uit naar de herinvoering van het “ouderwetse” 

schoolzwemmen. Dan pak je immers ieder kind!  In het Coalitieakkoord is opgenomen dat 

onderzocht wordt of het bestaande vangnet voor leren zwemmen voldoende is. Hoe staat het daar 

eigenlijk mee?  

Integratie 

Voorzitter, onze stad is ook een toevluchtsoord. Voor mensen die vluchten voor wat in hun eigen 

land gebeurt. Ze zijn hun leven niet zeker en hebben te maken met oorlog, moord, marteling en 

onderdrukking. Ze zijn bang voor hun toekomst en voor de toekomst van hun kinderen.  

De mensen die hier hun toevlucht zoeken en vinden, hebben ook een verantwoordelijkheid.  

Namelijk de verantwoordelijkheid hier wat van hun leven te maken. Zij krijgen daar veel 

ondersteuning bij. Dat blijkt ook uit deze begroting en dat is gewoon goed.  

Ik ben benieuwd naar de huidige stand van zaken op dit gebied. 

Hoe gaat het met onze statushouders? Hoe doen ze mee? Hoe verloopt de zo gewenste snelle 

integratie? Zijn ze echt onderdeel van onze samenleving en ervaart onze samenleving dat ook zo? 

Graag voorzitter, een toelichting van het College hierop.  

Groen en duurzaam 

Afgelopen maandag hebben we gedebatteerd over het concept plan van aanpak voor de 

energietransitie. Er moeten grote stappen worden gezet en leidend daarbij zijn de afspraken die we 

in het coalitieakkoord gemaakt hebben. Het is goed dat gewerkt wordt aan draagvlak in de stad en 

het is ook goed dat er geld beschikbaar wordt gesteld om onze ambities op dit gebied te realiseren. 

Niet alleen goed, maar ook broodnodig.  

Swollwacht is fervent voorstander van een slimme mix van mogelijkheden tot toepassingen van 

schone en duurzame energie, waarbij geen techniek op voorhand wordt uitgesloten. Ik noem hierbij 

innovatieve technologische ontwikkelingen op gebied van geothermie, waterkracht en biomassa. Wij 

moeten blijven werken aan slimme en moderne oplossingen. En voorzitter, dat gaan we ook doen!  
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Dierenwelzijn 

Voorzitter, dit jaar is samen met de partners in de stad gewerkt aan het actualiseren van het beleid 

op het gebied van dierenwelzijn. Daar zijn we blij mee. 

De ronde tafel dierenwelzijn die onlangs is gehouden leverde zeer veel inbreng op en was druk 

bezocht. Het is duidelijk dat dierenwelzijn er toe doet in onze stad. De begroting maakt dat ook 

zichtbaar.  Daarnaast voorzitter, verheugt het onze fractie dat Zwolle in de top tien staat van de 

verkiezing voor de meest diervriendelijke gemeente van Nederland. Morgen, 10 november wordt 

tijdens het landelijke congres dierenhulpverlening bekend gemaakt hoe Zwolle scoort op het gebied 

van diervriendelijkheid. Wat de uitslag ook is: een plaats in de top tien is gewoon geweldig te 

noemen! 

Afrondend 

De begroting vinden wij in orde. Het is een eerste uitwerking van het coalitieakkoord. We zien dat er 

verschillende onzekerheden zijn en dat de structurele ruimte op dit moment beperkt is. Dat is de 

realiteit waar we het nu gewoon even mee moeten doen. Gelijktijdig een realiteit die ondanks de 

onzekerheden vele mogelijkheden biedt om de groei en leefbaarheid van onze stad te borgen en uit 

te bouwen.  

We zien deze begroting als een eerste stap daartoe en we staan achter de gekozen richting. De 

volgende stap zal zijn de behandeling van de Perspectiefnota in 2019 en we zien daarnaar uit.  

De keuzes die nu gemaakt worden zijn bepalend voor het Zwolle van morgen. Een Zwolle waar we 

thuis zijn maar ook een Zwolle dat een belangrijke plek inneemt in de regio. Een Zwolle waar het 

goed leven, wonen en werken is. We vinden het een eer hieraan mee te mogen werken, en wij 

wensen het College alle goeds toe.  

 

Dank u wel.  

 

 


